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Kommunstyrelsens ordförande 

Kommunfullmäktige 2025-05-19 

Svar på interpellation från Barbro Lindberg (S) 
Nattsjuksköterskor i egen regi, ett minne blott 

Barbro Lindberg (S) har i en interpellation den 22 april 2025 ställt frågor om 

Täby kommuns arbete med bemanning av kommunala äldreboenden.  

Den minskade sårbarheten gäller bemanning. En kommunal organisation för 

sjuksköterskor på natten, i antal, skulle vara liten då behovet av 

sjuksköterskeinsatser på natten är litet. Genom att köpa tjänsten från en utförare 

som har många sjuksköterskor i tjänst samtidigt minskar sårbarheten runt 

frånvaro och ersättare. Utförare som gör insatser åt många äldreboenden inom 

kommunen, även privata, har fler sjuksköterskor i tjänst samtidigt och kan 

prioritera sina resurser om behov finns på flera äldreboenden samtidigt. 

Patientsäkerheten bedöms vara oförändrad i och med förändringen. Det yttersta 

patientansvaret vilar på en läkarorganisation som är tillgänglig dygnet runt. 

Den vanligaste vårdinsatsen nattetid är att ge läkemedel vid behov. Den 

bedömningen görs ofta via telefonsamtal av en sjuksköterska som blir kontaktad 

av undersköterskor som arbetar nattetid. Fokus för äldreboenden är att arbeta 

förebyggande och hälsofrämjande, vilket innebär att de flesta vårdinsatserna sker 

på dagtid. Studierna som undersöker samband mellan dödlighet och minskad 

sjuksköterskenärvaro är utförda på sjukhus, som alltså ansvarar för en helt annan 

vårdnivå. 
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